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Datum : Woensdag 28 juni, 20.30 uur. 
Aanwezig : Burgermeester Welten, Wethouder van Zwanenburg, Hr. Ringenoldus, 

Mevr. Binksma, Mevr. Seinen, Wijkraden centrum noordoost en centrum 
zuidwest , 15 direct aanwonenden van de opvanglocatie aan de 
Molenstraat 51. 

  
Verslaglegging : Mevr. Somsen  
Aanleiding : Een informatiebijeenkomst om met direct aanwonenden in gesprek te 

gaan over de tijdelijke opvanglocatie van AMV-ers aan de Molenstraat 
51  

 
 
Allereerst heet Sigrid de aanwonenden van de Molenstraat welkom en bedankt ze hen 
voor hen tijd en aanwezigheid.  
Er volgt een voorstelronde waarbij iedereen de mogelijkheid krijgt om zijn of haar 
opmerkingen en/of zorgen uit kan spreken. 
 
Nadat iedereen zijn of haar zorgen heeft uitgesproken neemt burgemeester Rob Welten 
het woord en benoemd allereerst; ‘De opvanglocatie zal pas in gebruik genomen gaan 
worden als er een bestuursovereenkomst getekend is waarin alle partijen zich kunnen 
vinden. De bestuursovereenkomst is een overeenkomst tussen het COA en de 
gemeente waarin de eisen van de gemeente gesteld staan. De fase van het opstellen 
van de bestuursovereenkomst had al in werking moeten zijn, echter zijn het COA en de 
pandeigenaar tot op heden alleen nog maar tot een mondelinge overeenkomst 
gekomen. Zodra er een schriftelijke verhuurovereenkomst aangeleverd is gaat de 
gemeente in gesprek met het COA over de zaken zoals de tijdsduur, de veiligheid voor 
de buurt en de jongeren, de leefbaarheid en de dagbesteding. 
Met het opstellen van de bestuursovereenkomst mogen wij de directe zorgen van de 
aan- en omwonenden niet ontkennen, de gemeente moet kijken hoe alle gevoelens zoo 
goed mogelijk beantwoord kunnen worden’.  
 
 
Hieronder volgt het gespreksverslag: 
Wijkraad Zuidwest stelt zich voor en hij is bij dit gesprek aanwezig om toekomstige 
vragen vanuit de wijk te kunnen beantwoorden. 
Aanwonende 1-  Is benieuwd naar de uitkomst van dit gesprek en hoe de opvang vorm 
gaat krijgen. 
Aanwonende 2-  Is bang voor overlast. Hoopt op meer controle van de politie. 
Aanwonenden 3,4- Er zijn veel zorgen over de veiligheid, de aantallen en de politie 
inzet. Ze willen graag meer op de hoogte gehouden willen worden van de 
ontwikkelingen. 
Aanwonende 5-  Zorgen over de groep jongeren die er gaan komen, de aantallen, de 
veiligheid. Kan je straks nog in de avond over straat? Is het gewaarborgd dat de politie 
snel aanwezig kan zijn? Hoeveel begeleiding is er aanwezig? En wat voor een 
dagbesteding hebben de jongeren in het weekend? 
Aanwonenden 6,7,8- Sluiten zich aan bij de zorgen van de anderen. 

 



 

2 

 

Aanwonende 9- Ze geeft aan dat er voor de 4e keer asielzoekers gevestigd gaan 
worden, voorheen heeft dit voor overlast gezorgd. De plek van de opvanglocatie zorgt 
ervoor dat mindervalide straks niet meer naar buiten durven.  
Ook wordt er gesproken over tijdsduur van twee jaar. Maar welke waarborg is er dat de 
duur van twee jaar ook daadwerkelijk wordt gehanteerd. Wat als de tijdsduur wordt 
verlengd naar vijf jaar? 
Aanwonende 10- Sluit zich aan bij de zorgen van aanwonende 9. En wil daar nog bij 
toevoegen dat ze het gebouw de moeite niet waard vindt om te verbouwen. 
Aanwonenden 11,12- Er zijn zorgen over de verschillende aantallen die 
gecommuniceerd zijn. Ook zijn ze bang dat de fietsen van de jongeren straks in hun tuin 
gestald worden en dat ze via hun achtertuin richting het pand gaan. Het verlies van 
privacy is een grote zorg. 
Aanwonenden 13,14- Zijn er als ondersteuning voor aanwonenden 11 en 12. Zij zijn 
vooral benieuwd wat de uitkomst van dit gesprek gaat zijn. 
Aanwonende 15- Ze heeft geen brief met een uitnodiging ontvangen voor deze 
informatiebijeenkomst terwijl ze direct op het hotel kijkt. Ze geeft hiermee aan dat er 
meer mensen bij de bijeenkomst hadden kunnen komen. Ze mist een goede 
communicatie van de gemeente. Zelf geeft ze aan dat de groep jongeren die gehuisvest 
zullen worden wachtende zijn op 1 misstap voordat ze achter gesloten deuren komen, 
de groep is een tikkende tijdbom. Ze vraagt zich af hoeveel professionele begeleiding er 
is en welke maatregelen er genomen worden, zoals nachtsloten en tijdsbeperkingen.  
Ze heeft zorgen over de combinatie van ‘onze’ jongeren en de nieuwkomers en 
benadrukt dat veiligheid hierin erg belangrijk is. 
Wijkraad centrum Noord-Oost- Hoopt door deze bijeenkomst informatie te krijgen om 
mogelijke toekomstige vragen vanuit de wijk te kunnen beantwoorden. 
 
Nadat iedereen zich heeft voorgesteld en zijn of haar zorgen heeft kunnen delen, 
hebben burgemeester Rob Welten en wethouder Pieter van Zwanenburg het woord 
genomen om de vragen te beantwoorden. 
 
RW- In eerste instantie moet de eigenaar van het pand tot overeenstemming komen met 
de huurvoorwaarden en verhuurvoorwaarden. Daarna komt de volgende stap waarin de 
veiligheid, leefbaarheid en de dagbesteding van de jongeren besproken zullen worden. 
De opvanglocatie gaat pas van start als er een bestuursovereenkomst getekend is. De 
fase van het opstellen van de overeenkomst had al moeten beginnen, echter is alleen 
nog maar sprake van een mondelinge overeenkomst tussen het COA en de 
pandeigenaar. Wij beseffen ons dat er een lange periode overheen is gegaan vanaf het 
moment van onze eerste communicatie tot aan ons huidige gesprek. Ondanks dat er tot 
op heden nog geen schriftelijke huurovereenkomst aangeleverd is, hebben wij besloten 
om de informatiebijeenkomst wel te organiseren om de zorgen bij jullie al op te halen. 
Wij beseffen ons dat de communicatie beter had gekund. Alle informatiebrieven die met 
omwonenden zijn gedeeld zijn tevens te vinden op onze website. 
Momenteel bevinden wij ons nog in de fase dat er door het COA en de pandeigenaar 
gekeken wordt of het pand geschikt is voor de verhuur en of ze tot een schriftelijke 
overeenkomst komen. Pas als er een schriftelijke verhuurovereenkomst aangeleverd is, 
gaat de gemeente in gesprek over de afspraken omtrent veiligheid en leefbaarheid. 
Daarin zullen zaken besproken worden zoals; ‘Heeft de buurt te vrezen dat de jongeren 
op straat rondlopen en onveiligheid creëren?’ ‘Is er voldoende openbare ruimte 
beschikbaar?’. 
Pas als alle zaken besproken zijn zal er een bestuursovereenkomst opgesteld en 
getekend worden waarna de start van de verhuur begint. 
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Als gemeente voelen wij ons verantwoordelijk voor de brandveiligheid van het pand en 
zullen dit ook meenemen in de bestuursovereenkomst.  
Het is belangrijk dat wij alle zorgen aanhoren en dat de aanwonenden betrokken blijven 
bij de gesprekken. Het is voor aanwonenden niet mogelijk om mee te beslissen, maar 
wel moeten wij met elkaar kijken of de gevoelens beantwoord kunnen worden. Vragen 
over onduidelijkheid moeten beantwoord kunnen worden. 
 
PvZ- De raad is zeer betrokken bij de zorgen van de buurtbewoners. We zijn bij een 
aantal AMV-locaties op bezoek geweest om te bespreken hoe ze in die gemeente om 
zijn gegaan met de beantwoording van de zorgen van de buurtbewoners. 
De dagbesteding van de jongeren zal deel uit gaan maken van de 
bestuursovereenkomst. Er zullen afspraken worden vastgelegd die gemaakt zijn met 
diverse sportverenigingen en onderwijsinstellingen. 
Een belangrijk standpunt in de bestuursovereenkomst zal zijn dat het COA een borging 
kan geven voor het leveren van personeel voor de begeleiding van de kwetsbare groep. 
De bestuursovereenkomst is geen kwestie van alleen maar doen, maar daadwerkelijk 
eisen stellen. De AMV-ers zullen naar het ISK gaan. Deze internationale schakelklas is 
er op toegerust om te helpen met de taal, de trauma’s en de cultuur verschillen. 
Dan zijn er nog de zorgen over de vrije tijd van de jongeren. Hoe zullen ze gecoacht 
worden en waar zullen zij de fietsen stallen. Dit zijn zorgen die wij bij het COA voor 
leggen en die wij bij andere AMV-locaties kunnen bespreken. 
Wat belangrijk is, is dat problemen niet aan het toeval worden overgelaten. Aanhoren bij 
andere locaties hoe zij het hebben geregeld met zaken zoals extra surveillance van 
politie en of Boa’s. 
We hebben nog een lange weg te gaan voordat alle zorgen beantwoord kunnen worden. 
De bestuursovereenkomst wordt pas getekend als alle zorgen gewaarborgd zijn. 
COA is binnen het gebouw eindverantwoordelijk. De veiligheid van de kinderen staat 
voorop. 
Dan de vraag over de aantallen die gecommuniceerd zijn. Wij hebben ons door het COA 
laten adviseren dat er twee jongeren op 1 kamer gewenst is vanwege 
traumaverwerking. Er zijn 17 kamers in hotel, zo zijn wij op het aantal 30 tot 40 jongeren 
gekomen. Tijdens de commissievergadering heeft een inspreker een organisatie 
genoemd die andere aantallen adviseert. Deze organisatie kijkt echter niet naar een 
crisissituatie maar naar een langdurige oplossing. Het COA zal dit later nog toelichten 
dat, als de tijd er is, we naar een andere situatie kunnen. 
Wat betreft de zorgen over de tijdsduur zullen wij in de bestuursovereenkomst 
vastleggen dat de opvang een maximale termijn van twee jaar krijgt met geen 
mogelijkheid om te verlengen. 
Als gemeente hebben wij gezegd dat wij twee jaar nodig hebben om een alternatieve 
opvang voor de langere termijn te realiseren. Door het vast te leggen in de 
bestuursovereenkomst krijgen de buurtbewoners de garantie dat het akkoord leidend is 
mocht er een wisseling van bestuur komen. 
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RW- Wij als gemeentebestuur vinden dat wij een morele plicht hebben om een 
noodsituatie op te lossen. Daarbij nemen wij niet weg dat er een goede oplossing moet 
komen voor de leefbaarheid en de veiligheid. Met het COA zullen wij bespreken wat de 
jongeren straks wel en wat ze niet mogen. We moeten naar de minst kwade oplossing 
zoeken. 
 
Aanwonende 4- In de eerste communicatie van de gemeente werd een tijdsduur van 
minimaal 2 jaar met mogelijkheid tot verlening genoemd. De gemeenteraad benoemde 
vervolgens maximaal 18 maanden. En nu wordt er gesproken over een maximale tijd 
van twee jaar. Dat zou een goede oplossing zijn maar is het pand de investering dan 
wel waard? Als het COA er nu veel gaat in gaat steken, wat gebeurt er dan over twee 
jaar? Kan de eigenaar van het pand dan het hotel opnieuw aanbieden aan het COA? 
RW- De bestuursovereenkomst die getekend gaat worden is hier lijdend in. De 
wethouder geeft aan dat er een maximale tijdsduur van twee jaar komt, dan gaan wij dat 
ook vastleggen in de bestuursovereenkomst. Maar geef deze zorg ook aan bij het COA, 
wij realiseren ons dat deze zorgen er zijn. 
PvZ- Als er na de maximale termijn van twee jaar nog behoefte is, dan moeten wij op 
zoek gaan naar een andere locatie. Er komt geen verlening van de periode die wij nu 
afspreken op deze locatie. 
 
Aanwonende 4- In Berkelland zijn 44 kamers en daar komt maar 1 persoon per kamer. 
Waarom bij ons dan twee per kamer? 
PvZ- Volgende week zullen wij bij Berkelland op bezoek gaan om te bespreken hoe zij 
de route hebben gelopen. Wat waren daar de zorgen en hoe kunnen wij die op 
voorhand zo goed mogelijk meten. 
 
RW- Wij hebben voor deze locatie gekozen omdat het een kleine bijdrage levert voor 
het probleem in Nederland. In de toekomst zullen alle gemeentes opvanglocaties 
moeten realiseren. Iedereen moet zijn eigen bijdrage leveren. 
Binnen de gemeente is er momenteel geen geschikte locatie voor een langdurige 
opvanglocatie. 
PvZ- Buurtbewoners van de opvanglocaties aan de Volmer en de Goorsestraat hebben 
enkele weken geleden een brief ontvangen waarin een garantie voor de tijdsduur staat. 
Als gemeente hebben wij twee jaar nodig voor een vervolgoplossing. 
Aanwonende 4- En het COA is hiervan op de hoogte? 
PvZ- Ja, 100%. In de bestuursovereenkomst komt een tijdsduur van maximaal twee jaar 
te staan. Op deze manier hopen wij het vertrouwen van de inwoners weer terug te 
winnen. 
 
Aanwonende 3- Kan na die twee jaar niet de sloopkogel door het gebouw? 
RW- Als het een gemeentelijk pand was had dat gekund, maar het pand is niet van ons. 
Omdat het pand niet van ons is, kunnen wij niet onderhandelen over de verhuur. 
 
PvZ- Er moet een kans geboden worden aan de jongeren. Wij zullen aan het COA 
vragen wat het profiel van de jongeren gaat zijn. Daar moeten wij over in gesprek blijven 
om een eerlijk beeld weer te geven. Jullie moeten weten wie jullie buren gaan worden. 
Bij de volgende bijeenkomst zal het COA aanwezig zijn om uit te leggen wat de zorg 
wordt en waarom er voor twee personen op 1 kamer is gekozen. 
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Aanwonende 4- Krijgt de gemeente onkostenvergoeding voor de opvanglocatie? 
RW- Het COA betaald de opvang. Voor extra kosten die wij maken als gemeente, zoals 
bijvoorbeeld vervoer naar de school, krijgen wij een beetje geld. 
 
Aanwonende 7- Ik zie mij een mooie zondag voor mij waarbij er geen sportactiviteiten 
zijn. Hoe wordt er voorkomen dat ze op straat gaan hangen en een soort buurtfeest 
organiseren? 
Aanwonende 15- Kan er bijvoorbeeld cameratoezicht komen? 
PvZ- Is er belangstelling vanuit de aanwonenden om met z’n allen een AMV-locatie te 
bezoeken? Tijdens dat bezoek kunnen wij kijken of jullie aan- en omwonenden van die 
locatie kunnen spreken om te horen hoe de locatie in de praktijk werkt. Verder kan er 
dan besproken worden wat de dagbestedingen van de jongeren op zondag zijn en 
welke zorgen zij hebben gehad voor de opvanglocatie. 
 
Aanwonende 13- Krijgt de gemeente een kopie van het contract tussen het COA en de 
pandeigenaar? 
RW- Daar krijgen wij een kopie van. Het pand moet in orde zijn en het COA moet de 
zorgen van de buurtbewoners weten. 
 
Aanwonende 4- Komt er een punt in de bestuursovereenkomst waarin staat dat de 
gemeente kan zeggen ‘tot hier en niet verder?’.  
RW- Dit is een punt wat wij mee kunnen nemen om comfort te bieden voor de 
aanwonenden. De gevolgen van misstappen moeten besproken worden. Wat is het 
gevolg van een individuele misstap. En kan bij een ernstige overtreding de stekker eruit 
getrokken worden? Ook zijn wij verantwoordelijk voor de inzet van de politie en zullen dit 
meenemen. Afspraken maken voor het vertrouwen van de buurt. 
PvZ- Daarbij moet elke melding genoteerd worden. 
 
Aanwonende 3- Hoe zal de huisvesting vorm gaan krijgen? Komen ze allemaal tegelijk 
of in kleine groepen? 
Aanwonende 4- Als aanwonende hebben wij enkele jaren geleden een soort gelijke 
situatie meegemaakt. Echter waren het toen rond de 12 personen en daar kon je nog 
weleens een gesprek mee aangaan. Met 30 tot 40 jongeren is het lastig om een band te 
krijgen. Hoe wordt er voorkomen dat er straks iemand met een grote boog omheen moet 
lopen? Wij krijgen een veiliger gevoel als de aantallen naar beneden zouden gaan. 
PvZ- Dit zijn zorgen die wij pas duidelijk kunnen krijgen op het moment dat de fase van 
de bestuursovereenkomst begint. Wel moeten we in gesprek blijven om het verhaal 
terug te laten komen. De brief voor de 2e bijeenkomst voor aanwonenden valt morgen in 
de bus. De datum voor de bijeenkomst voor de omwonenden waarbij ook het COA zal 
spreken, volgt nog.  



 

6 

 

 
Wijkraad Centrum Noordoost- Sinds kort is er een nieuwe website SamenHaaksbergen. 
Kan deze website niet gebruikt worden voor een meldpunt voor de buurt? Zodat 
buurtbewoners die niet naar een bijeenkomst kunnen komen of vanwege andere reden, 
wel een punt hebben waar ze zorgen kunnen delen? 
SB- Hier gaan wij naar kijken. Wellicht kunnen wij een link toevoegen aan de website 
van de gemeente zodat het meldpunt sneller te vinden is. 
 
Aanwonende 14- Als afsluiting heb ik nog twee punten; ‘Het aantal bewoners geeft 
onrust. Is het nog bespreekbaar dat het aantal minder wordt?’ ‘Kan er een maand, na de 
komst van de jongeren met de omwonenden geëvalueerd worden? 
PvZ- De aantallen zullen duidelijk worden tijdens de besprekingen voor de 
bestuursovereenkomst. Het houden van een evaluatie steunen wij. 


